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LEVENSEINDE

‘Te weinig ziekenhuizen vragen naar
wilsbeschikking patiënt’
01 SEPTEMBER 2016 OM 03:00 UUR | vsa

De Socialistische Mutualiteiten bevroegen dertien hoofdartsen van
Vlaamse ziekenhuizen over therapeutische hardnekkigheid.
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 Delen

Het was de Socialistische Mutualiteiten (SM) opgevallen dat hun leden vaker
melding maakten van therapeutische hardnekkigheid in Vlaamse ziekenhuizen.
‘Sommige familieleden van een patiënt hadden de indruk dat een behandeling te
lang en te zinloos volgehouden werd’, zegt Paul Callewaert, algemeen secretaris
van het ziekenfonds. ‘Misschien werden zij “gealarmeerd” door het debat over de
rusthuizen de voorbije weken.’ Dus stuurden de SM een enquête naar 57
hoofdartsen, van wie er dertien ze hebben ingevuld.

Callewaert: ‘De bevraging bevestigt dat er een probleem is: therapeutische
hardnekkigheid bestaat, komt onvoldoende aan bod in de opleiding en scholing
van artsen en er is vraag naar een overheidsinitiatief om dit fenomeen beter te
kaderen. Maar het viel ons vooral op dat ziekenhuizen nog te weinig vragen naar
de wilsbeschikking van een patiënt, terwijl die toch doorweegt in de overweging
of een levensverlengende behandeling gewenst is.’

Grootschaliger

De bevraging blijft met dertien respondenten natuurlijk erg beperkt. Die magere
uitkomst heeft een reden: Herwig Van Dijck, de voorzitter van de Vlaamse
Vereniging van Hoofdartsen, had opgeroepen om niet deel te nemen. ‘Dit is een
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zeer delicaat onderwerp’, legt Van Dijck uit. ‘Dat bevraag je niet zomaar in een
online enquête van vijftien minuten waar de ziekenfondsen vervolgens hun
magazines mee vullen. We willen zelf ook dat het debat over therapeutische
hardnekkigheid in ziekenhuizen gevoerd wordt, maar dan graag grootschaliger,
wetenschappelijker en met betrokkenheid van universiteiten,
patiëntenverenigingen, overlegorganen, enzovoort.’

Secretaris Callewaert: ‘Daar zijn we het mee eens maar voor je een groot debat
start, moet je een indicatie van het probleem hebben. En dat is voor ons bij deze
duidelijk.’


